



**Parliamentary Protective Service
Service de Protection Parlementaire
Canada**

Request for Proposal: PPS RFP 2022-100

Operational and Administrative Uniforms to the Parliamentary Protective Service

AMENDMENT 001

The purpose of this amendment is to :

- Extend the closing date of the proposal until **19 August 2022 at 14:00 Eastern Time.**
- Bidder Instructions, paragraph 3.2, replace in its entirety with the following:

"The Parliamentary Protective Service will only post RFP documents and any associated Addenda to buyandsell.gc.ca ."
- Appendix C – Pricing Structure – Stream 1 and Stream 2, replace in its entirety with the following:

Stream 1 Operational Uniform

SOR Item #	Product Description	Unit Cost
4.1.1(1)	Operational Shirt Model # 1 – long sleeves	
4.1.1(2)	Operational Shirt Model # 2 – short sleeves	
4.1.2(1)	Operational Shirt Model # 1 – long sleeves	
4.1.2(2)	Operational Shirt Model # 2 – short sleeves	
4.1.3	Operational pants	
4.1.4	Training polo	

Stream 2 – Administrative Uniform

SOR Item #	Product Description	Unit Cost
4.2.1(1)	Administrative Shirts – long sleeves	
4.2.1(2)	Administrative Shirts – short sleeves	
4.2.2	Administrative Pants	
4.2.3	Administrative Shorts	

- Appendix E – Evaluation Criteria and Compliance Matrix – Table 1 – Mandatory Criterion
Add the following paragraph to M1:

**“All samples must be clearly labelled with the bidder name, and delivered to:
c/o Parliamentary Protective Service – Quartermaster
2303 Stevenage Dr
Ottawa, ON K1G 3W1”**

- Provide answers to bidder questions.

****All other terms and conditions remain unchanged.**

PPS-RFP-2022-100 Amendment 001
Questions and Answers

#	Question	Answer
1	Please let us know the current uniform brand that PPS is using.	The supplier for the last order of uniforms was Logistik Unicorp.
2	On page 29 of 39 of this RFP-Statement of Requirements, the maximum fabric weight is identified for all items? Is this correct?	Yes, and maximum weight is a mandatory requirement.
3	Can we provide you prices by year? In the present context, it is not possible to warranty prices for more than one year.	The RFP will evaluate prices that can be held for a five (5) year period. PPS will not evaluate yearly prices.
4	Concerning Operational Shirt Model #1, since there are two fabrics in the shirt, is the maximum fabric weight of each fabric individually limited to 120 GSM?	Yes.
5	Concerning Operational Pants, since a specific fabric blend is not provided, is a fabric blend of Polyester/Cotton allowed?	No specific blend is specified but PPS is looking at a lightweight and stretchable pants.
6	Concerning Operational Shirts, are you able to provide projected or historical ordering percentages between Model 1 and Model 2?	Model #1 will be a new item for PPS. Model number #2 is currently issued to operational employees. Upon hiring, they received up to 12 shirts (mix between long and short sleeve). Following the agreement, new employee will still be allowed 12 shirts in a mix of model 1&2. For current employees, shirts are life cycled on exchange (employee must return a shirt to be issued a new one).
7	Concerning Operational Pants, are you able to provide projected or historical ordering percentages between the Boot Cut and Athletic Cut style for male fit and the mid rise and low rise styles for female fit?	Styles for both men and female will be new for the Service. PPS used to only have one standard fit for both male and female. PPS forecast for men is 50% of each style and for female 30% mid rise and 70% low rise (these are forecast not a formal commitment)
8	Concerning the Admin Shirt, are you able to provide projected or historical ordering percentages by the various colours?	Current state (approximately): Black = 20 employees, light gray = 36 employees and dark gray = 20 employees (allocation of 10 shirts per employee)
9	Concerning Appendix E items R1 – R6, does each point carry the same weight? If not, are you able to provide the score weight for each item?	At this time, PPS will not divulge more detail on the score weight for each item.
10	Concerning Appendix E item R6, is the manufacturing and production of the items limited to Canada, the United States or Mexico?	No. Products that are manufactured outside of Canada, the USA and Mexico must be identified as such. This criterion is point-rated, and products manufactured in Canada, the USA or Mexico will receive a higher weighting of points than those manufactured outside of North America.
11	What is the lead time for the placement of the first Purchase Order after the agreement is signed?	Few days after the agreement award.
12	Is the lead time for the fulfillment of the first Purchase Order thirty (30) days?	Please see Appendix D - Statement of Requirements, Paragraph 5.2.
13	Will an inventory guarantee by PPS for inventory held by the supplier in support of the program be included in the agreement?	No.
14	Appendix E, Rated Criteria - The Criterion (R1, R2, etc.) do not indicate any weighting values. These seem to be met or not met, which is an acceptable, objective method for rated criteria, but there is no indication as to how evaluators would assign scores or if rated criteria are all equal weight. Please explain how points will be objectively assigned in order to achieve a 65% or 70% mark.	At this time, PPS will not divulge more detail on the score weight for each item.
15	Appendix C Pricing Structure - For the purpose of Stage III evaluation, will evaluators use the simple total of all unit prices of both Streams together or some other method to achieve a 'score'?	At this time, PPS will not divulge more detail on the score weight for each item.
16	I would like to know if products manufactured outside of North America would be accepted. On page 38, there seems to be no possibility to have manufactured outside Canada, the USA and Mexico, am I reading this wrong?	Products that are manufactured outside of Canada, the USA and Mexico must be identified as such. This criterion is point-rated, and products manufactured in Canada, the USA or Mexico will receive a higher weighting of points than those manufactured outside of North America.
17	When is the deadline to send samples?	The deadline to submit samples is the closing date of the RFP.

#	Question	Answer
18	Would it be possible to have access to the price you are currently paying?	PPS does not divulge prices being paid under contract, as these prices were negotiated following a competitive process.
19	<p>Operational Shirt Model #1: We currently do not have a white sample of this shirt in stock – only dark navy and grey. Will it be acceptable to submit a dark navy sample only with our proposal?</p> <p>To further clarify question #1 below – our proposal for Operation Shirt Model #1 can be supplied in white, made to order. We are asking if it will be accepted in our proposal to submit the samples in dark navy only, since we do not currently have any of the white in stock at the moment. In the event of award, we will submit a preproduction sample in white for PPS approval.</p>	This is acceptable.
20	<p>Operational Pants: The maximum fabric weight given for the pants (200gsm) is too light. 200gsm is a shirt fabric weight. The maximum fabric weight for the pants should read 300gsm.</p> <p>Admin Pants: The maximum fabric weight given for the pants (200gsm) is too light. 200gsm is a shirt fabric weight. The maximum fabric weight for the pants should read 300gsm.</p>	Submitting a fabric heavier than the specification will not disqualify the bidder from the process. Please keep in mind that this is a competitive RFP, and submissions that meet the specifications are more likely to succeed.
21	Operational Pants: We are looking to propose a poly/rayon/lycra pant. This fabric is hypoallergenic. Are we still required to propose an alternate (allergy alternate model) if our base model is already hypoallergenic?	No.
22	<p>Operational pants: As the manufacturer of the pants in our proposal, we are able to design and customize our garments to the specifics needs of each of our customers. Given this advantage of locally manufactured and sourced garments, and given the tight time frame from now until RFP close and our summer plant shutdown, would the following list of samples be acceptable for this requirement? With the list below, we cover all the requested options (separate male and female cuts, different cargo pocket options)</p> <ul style="list-style-type: none"> • 1 x male, boot cut with cargo pocket option 1 (hidden) • 1 x male, athletic style with cargo pocket option 2 • 1 x female, regular rise with cargo pocket option 2 • 1 x female, low rise with cargo pocket option 2 	Yes
23	Admin Pants and Admin Shorts: What is the preferred fabric for the admin pants and shorts? Poly/Rayon/Lycra, Poly/Cotton, etc?	No fabric is specified. PPS is looking at something stretchable, breathable and resistant.
24	<p>Admin Pants and Admin Shorts: As the manufacturer of the pants in our proposal, we are able to design and customize our garments to the specifics needs of each of our customers. Given this advantage of locally manufactured and sourced garments, and given the tight time frame from now until RFP close and our summer plant shutdown, would the following list of samples be acceptable for this requirement?</p> <ul style="list-style-type: none"> • 1 x male cargo pant • 1 x male cargo short 	Yes.



Demande de proposition: PPS RFP 2022-100

Uniformes opérationnels et administratifs pour le Service de protection parlementaire

MODIFICATION 001

Le but de cette modification est pour :

- Prolonger la date de clôture de la proposition jusqu'au **19 août, 2022 à 14h00 heure de l'Est.**
- Instructions de soumissionnaires, paragraphe 3.2, le remplacer dans son intégralité par ce qui suit:

« Le service de protection parlementaire ne publiera que des documents de DP et tout Addenda associé à achatsetventes.gc.ca. »
- Annexe C – Structure des Prix – Volet 1 et Volet 2, le remplacer dans son intégralité par ce qui suit:

Volet 1 — Uniforme pour les employés des opérations (agents en service)

Item de l'EDB	Description du produit	Coût unitaire
4.1.1(1)	Chemise pour les employés des opérations — modèle no 1 – manches longues	
4.1.1(2)	Chemise pour les employés des opérations — modèle no 1 – manches courtes	
4.1.2(1)	Chemise pour les employés des opérations — modèle no 2 – manches longues	
4.1.2(2)	Chemise pour les employés des opérations — modèle no 2 – manches courtes	
4.1.3	Pantalon pour les employés des opérations	
4.1.4	Polo pour la formation	

Volet 2 — Uniforme pour le personnel de bureau

Item de l'EDB	Description du produit	Coût unitaire
4.2.1(1)	Chemise pour les employés des services administratifs – manches longues	
4.2.1(2)	Chemise pour les employés des services administratifs – manches courtes	
4.2.2	Pantalon pour les employés des services administratifs	
4.2.3	Short pour les employés des services administratifs	

- Annexe E – Critères et grilles d'évaluation – Tableau 1 – Critères Obligatoires

Ajoutez le paragraphe suivant à #O1:

**«Tous les échantillons doivent être clairement étiquetés avec le nom du soumissionnaire et livré à:
C / o Service de protection parlementaire – Quartier-maître
2303 Stevenage Dr
K1G 3W1, Ottawa, ON »**

- Fournir des réponses aux questions des soumissionnaires.

****Tous les autres termes et conditions demeurent inchangés.**

PPS-RFP-2022-100 Modification 001
Questions et réponses

#	Question	Réponse
1	Veillez nous faire part de la marque uniforme actuelle que PPS utilise.	Le fournisseur de la dernière commande d'uniformes était Logistik Unicorp.
2	À la page 29 sur 39 de cette demande de proposition, le poids maximal du tissu est identifié pour tous les articles? Est-ce correct?	Oui, et le poids maximum est une exigence obligatoire.
3	Pouvons-nous vous fournir des prix par année? Dans le contexte actuel, il n'est pas possible de garantir les prix de plus d'un an.	La demande de proposition (DP) évaluera les prix pouvant être maintenus pour une période de cinq (5) ans. Le SPP n'évaluera pas les prix annuels.
4	En ce qui concerne le modèle de chemise opérationnelle n ° 1, car il y a deux tissus dans la chemise, le poids maximal du tissu de chaque tissu est-il limité individuellement à 120 GSM?	Oui.
5	En ce qui concerne le pantalon opérationnel, comme un mélange de tissu spécifique n'est pas fourni, un mélange de tissu de polyester / coton est-il autorisé?	Aucun mélange n'est spécifié, mais le SPP recherche un pantalon léger et extensible.
6	En ce qui concerne les chemises opérationnelles, êtes-vous en mesure de fournir des pourcentages de commande projetés ou historiques entre le modèle 1 et le modèle 2?	Le modèle n ° 1 sera un nouvel éléments pour le SPP. Le modèle n ° 2 est présentement donné aux employés des opérations . Lors de l'embauche, ils reçoivent un total de 12 chemises (mêlé entre manches longues et courtes). Suite à la signature de l'entente-cadre, les nouveaux employés seront toujours autorisés à 12 chemises (mêlé entre les modèles 1 et 2) . Pour les employés actuels, les chemises sont sur échange (l'employé doit retourner une chemise pour en recevoir une nouvelle).
7	En ce qui concerne les pantalons opérationnels, êtes-vous en mesure de fournir des pourcentages de commande projetés ou historiques entre la coupe de bottillon (jambe semi-évasé)et la coupe athlétique pour l'ajustement masculin et le style taille mi-haute et le style taille basse pour l'ajustement féminin?	Les styles pour les hommes et les femmes seront nouveaux pour le service. Le SPP a présentement qu'un seul ajustement pour les hommes et les femmes. Les prévisions du SPP pour les hommes représentent 50% de chaque style et pour les femmes la taille mi-hausse 30% et 70% de taille basse (ceci n'est pas un engagement formel)
8	En ce qui concerne la chemise administrative, êtes-vous en mesure de fournir des pourcentages de commande projetés ou historiques par les différentes couleurs?	État actuel (approximativement): noir = 20 employés, gris clair = 36 employés et gris foncé = 20 employés (allocation de 10 chemises par employés)
9	Concernant les éléments de l'annexe E R1 - R6, chaque point porte-t-il le même poids? Sinon, êtes-vous en mesure de fournir le poids du score pour chaque élément?	À l'heure actuelle, le SPP ne divulguera pas plus de détails sur le poids du score pour chaque élément.
10	Concernant l'annexe E Article R6, la fabrication et la production des articles limités au Canada, aux États-Unis ou au Mexique?	Non. Les produits fabriqués en dehors du Canada, des États-Unis et du Mexique doivent être identifiés comme tels. Ce critère est évalué par point et les produits fabriqués au Canada, aux États-Unis ou au Mexique recevront une pondération plus élevée que ceux fabriqués en dehors de l'Amérique du Nord.
11	Quel est le délai de place pour le placement du premier bon de commande après la signature de l'accord?	Quelques jours après la signature de l'entente-cadre.
12	Le délai de livraison pour la réalisation du premier bon de commande est-il trente (30) jours?	Veillez consulter l'annexe D - Énoncé des exigences, paragraphe 5.2.
13	Une garantie d'inventaire par PPS pour l'inventaire détenu par le fournisseur à l'appui du programme sera-t-elle incluse dans l'accord?	Non.
14	Annexe E, Critères nominales - Le critère (R1, R2, etc.) n'indique aucune valeur de pondération. Ceux-ci semblent être satisfaits ou non respectés, ce qui est une méthode objective acceptable pour les critères nominales, mais il n'y a aucune indication sur la façon dont les évaluateurs attribueront les scores ou si les critères nominaux sont tous égaux. Veillez expliquer comment les points seront objectivement attribués afin d'atteindre une marque de 65% ou 70%.	À l'heure actuelle, SPP ne divulguera pas plus de détails sur le poids du score pour chaque élément.
15	Structure de tarification de l'annexe C - Aux fins de l'évaluation de l'étape III, les évaluateurs utiliseront-ils le total simple de tous les prix unitaires des deux flux ou une autre méthode pour atteindre un «score»?	À l'heure actuelle, SPP ne divulguera pas plus de détails sur le poids du score pour chaque élément.

#	Question	Réponse
16	Je voudrais savoir si les produits fabriqués en dehors de l'Amérique du Nord seraient acceptés. À la page 38, il ne semble pas y avoir de possibilité de fabriquer à l'extérieur du Canada, aux États-Unis et au Mexique, est-ce que je lis ce mal?	Les produits fabriqués en dehors du Canada, des États-Unis et du Mexique doivent être identifiés comme tels. Ce critère est évalué par point et les produits fabriqués au Canada, aux États-Unis ou au Mexique recevront une pondération plus élevée que ceux fabriqués en dehors de l'Amérique du Nord.
17	Quand la date limite est-elle pour envoyer des échantillons?	La date limite pour soumettre des échantillons est la date de clôture de la DP.
18	Serait-il possible d'avoir accès au prix que vous payez actuellement?	Le SPP ne divulgue pas les prix payés en vertu du contrat, car ces prix ont été négociés à la suite d'un processus concurrentiel.
19	Modèle de chemise opérationnelle n ° 1: Nous n'avons actuellement pas d'échantillon blanc de cette chemise en stock - seulement la marine noire et le gris. Sera-t-il acceptable de soumettre un échantillon de la marine noire uniquement avec notre proposition? Pour clarifier davantage la question n ° 1 ci-dessous - Notre proposition pour le modèle de chemise d'opération n ° 1 peut être fournie en blanc, conçu sur commande. Nous demandons s'il sera accepté dans notre proposition de soumettre les échantillons uniquement dans la marine noire, car nous n'avons actuellement aucun blanc en stock pour le moment. En cas de récompense, nous soumettons un échantillon de pré-production en blanc pour approbation PPS.	C'est acceptable.
20	Pantalon opérationnel: le poids maximal du tissu donné pour le pantalon (200 gsm) est trop léger. 200gsm est un poids de tissu de chemise. Le poids maximal du tissu pour le pantalon doit lire 300 gsm. Pants d'administration: le poids maximal du tissu donné pour le pantalon (200 gsm) est trop léger. 200gsm est un poids de tissu de chemise. Le poids maximal du tissu pour le pantalon doit lire 300 gsm.	La soumission d'un tissu plus lourd que la spécification ne disqualifiera pas le soumissionnaire du processus. Veuillez garder à l'esprit qu'il s'agit d'une DP compétitive, et les soumissions qui répondent aux spécifications sont plus susceptibles de réussir.
21	Pantalon opérationnel: nous cherchons à proposer un pantalon poly / rayonne / lycra. Ce tissu est hypoallergénique. Sommes-nous toujours tenus de proposer un autre (modèle alternatif d'allergie) si notre modèle de base est déjà hypoallergénique?	Non.
22	Pantalon opérationnel: En tant que fabricant du pantalon dans notre proposition, nous sommes en mesure de concevoir et de personnaliser nos vêtements aux besoins spécifiques de chacun de nos clients. Compte tenu de cet avantage des vêtements fabriqués et d'origine localement, et étant donné le délai serré à partir de maintenant jusqu'à la fermeture de la DP et notre arrêt de l'usine d'été, la liste des échantillons suivants serait-elle acceptable pour cette exigence? Avec la liste ci-dessous, nous couvrons toutes les options demandées (coupes masculines et féminines séparées, différentes options de poche de cargaison) • 1 x mâle, coupe de botte avec poche de cargaison Option 1 (caché) • 1 x mâle, style athlétique avec poche de cargaison Option 2 • 1 x femelle, montée régulière avec poche de cargaison Option 2 • 1 x femelle, basse montée avec poche de cargaison Option 2	Oui
23	Pantalons et shorts pour les employés des services administratifs : Quel est le tissu préféré pour les pantalons et shorts d'administration? Poly / rayonne / lycra, poly / coton, etc.?	Aucun tissu n'est spécifié. Le SPP recherche un pantalon/short flexible, durable et de style , respirant .
24	Pantalons administratifs et shorts administratifs: En tant que fabricant du pantalon dans notre proposition, nous sommes en mesure de concevoir et de personnaliser nos vêtements aux besoins spécifiques de chacun de nos clients. Compte tenu de cet avantage des vêtements fabriqués et d'origine localement, et étant donné le délai serré à partir de maintenant jusqu'à la fermeture de la DP et notre arrêt de l'usine d'été, la liste des échantillons suivants serait-elle acceptable pour cette exigence? • 1 x pantalon de cargaison masculine • 1 x cargo masculin court	Oui.